
 Zápis z jednání Komise pro dopravu a bezpečnost
Rady města Nového  Města na Moravě  

Přítomni: viz prezenční listina
Datum jednání: 04.09.2024
Garant RM: Bc. Jaroslav Lempera
Hosté: (viz prezenční listina)

Předsedou navrhovaný program: 
1) Zahájení
2) Požadavky RM/pověřeného člena RM 
3) Vlastní iniciativní náměty z komise 

1) Zahájení 
Předseda komise přivítal všechny přítomné členy komise, poté zahájil jednání komise. 
Předseda komise se členů dotázal, zda mají nějaký návrh na doplnění programu. 
Členové komise souhlasí s navrženým programem a nemají žádné připomínky ani doplnění. 

Členové komise schvalují následující program jednání:

1. Zahájení

2. Požadavky RM/pověřeného člena RM

a) Návrh změny úpravy provozu na pozemních komunikacích, lokalita Brožkův kopec
b) Změny v omezení rychlosti v NMnM
c) Kontrolní výbor žádá dopravní komisi o prověření situace dopravního značení na

    Vratislavově náměstí (zákaz vjezdu pod kaštany)                                                                     

3. Vlastní iniciativní náměty z komise

a) Plán zimní údržby komunikací
b) Okružní křižovatka Komenského náměstí, v návaznosti ul. Budovatelů a parkování lázní
c) Kruhový objezd na I/19 - odbočení k nemocnici
d) DZ na ul. Malá, ul. Maršovská a ul. Brněnská na autobusovém nádraží
e) Zóna přednost zprava a změny v DZ lokality Nad Městem a Brožkův kopec

Hlasování: PRO: 6 PROTI:  ZDRŽEL SE: 0 OMLUVEN: 2 NEHLASOVAL:  0    
schváleno

2) požadavky RM/pověřeného člena RM
a)  Předseda  komise  informoval  členy  o  požadavku  RM  o  Změny  úpravy  provozu  na 
pozemních komunikacích, lokalita Brožkův kopec (přednost v jízdě přijíždějícím zprava).

Komise z důvodů zajištění bezpečnosti a plynulosti dopravy:
- doporučuje RM navrhovanou změnu úpravy provozu a navrhuje o rozšíření úpravy provozu 
i v lokalitě Bělisko a Nad Tratí.
Usnesení: 
Doporučujeme  RM  realizovat  úpravu  provozu  (přednost  v  jízdě  přijíždějícím  zprava)  v 
lokalitě Brožkův kopec, Bělisko a Nad Tratí.

Hlasování: PRO: 6 PROTI:  0 ZDRŽEL SE:  0 OMLUVEN: 2 NEHLASOVAL:  0   
schváleno 
Zásadně odlišné stanovisko k usnesení uplatněno: ANO/NE jaké: …………..



b)  Předseda komise informoval členy o požadavku RM o vyjádření k návrhu na změny v 
omezení rychlosti v NMnM. Jedná se o omezení rychlosti (rychlost 40km/h) v oblasti mezi 
silnicí I/19 (mimo) po železniční trať u nemocnice, u zastávky ČD, k lesu u Mercedesky, 
lokalita Nad Tratí k ul. Maršovská a po železniční trať u žel. stanice ČD. V této vymezené 
lokalitě je už ve většině míst omezení rychlosti na 30 km/h zónově i úsekově. Došlo by tak ke 
sjednocení rychlosti a tím i k větší plynulosti a bezpečnosti provozu v NMnM.
Komise z důvodů zajištění bezpečnosti a plynulosti dopravy:
-  doporučuje  RM navrhovanou změnu úpravy v omezení  rychlosti  40 km/h v uvedených 
oblastech  NMnM  a  také  doporučuje  zvýšený  dohled  nad  dodržováním  rychlosti  např. 
prostřednictvím  městské policie.
Usnesení: 
Doporučujeme  RM  realizovat  změnu  úpravy  v  omezení  rychlosti  40  km/h  v  uvedených 
oblastech  NMnM a  zvýšený  dohled  nad  dodržováním rychlosti  prostřednictvím  městské 
policie.

Hlasování: PRO: 5 PROTI:  0 ZDRŽEL SE: 1 OMLUVEN: 2 NEHLASOVAL:  0   
schváleno 
Zásadně odlišné stanovisko k usnesení uplatněno: ANO/NE jaké: …………..

c) Předseda komise předložil požadavek Kontrolního výboru, kde žádá dopravní komisi o 
prověření  situace  dopravního  značení  na  Vratislavově  náměstí  (zákaz  vjezdu  pod 
kaštany).  Místostarosta  doplnil  informace,  že  v  těchto  místech  pro  omezení  vjezdu  do 
lokality pod kaštany dojde cca ke konci září k instalaci betonových zábran o velikosti 50x50 
cm a to z obou stran. Dále informoval i  o instalaci tohoto prvku betonových zábran i  na 
chodník mezi ul. Sportovní a ul. Tyršova (u přístavby). Především jde o zajištění bezpečnosti 
chodců na chodnících, které využívají  některá vozidla ke zkracování výjezdů z dotčených 
oblastí.
Dle vyjádření členů komise souhlasí s umístěním betonových zábran, a doporučuje zábrany 
umístit tak, aby se dalo omezeně vjet do prostoru pod kaštany v případě např. farmářských 
trhů.  Dopravní  značení  je  schváleno  v  souladu  se  stanoviskem  DI  Policie  ČR  odborem 
DOPVV MÚ NMnM.
Komise z důvodů žádosti KV: 
Prověřila situaci dopravního značení na Vratislavově nám., tak jak je výše uvedeno.

3) Vlastní iniciativní náměty z komise

 a) Předseda komise informoval členy o požadavku prodiskutování Plánu zimní údržby ko-
munikací, které bylo projednáno na následující období korespondenčně. Komise se shodla, že 
projednání na období 2025 – 2026 proběhne na některém dalším zasedání komise.

b) Předseda komise informoval členy o plánu výstavby Okružní křižovatka Komenského 
náměstí, v návaznosti ul. Budovatelů a parkování lázní. Byla předložena PD k nahlédnutí, 
kde bylo diskutováno s místostarostou města o šířce chodníku podél zámku, napojení ul. Bu-
dovatelů, její průjezdnost a parkování i v lokalitě na ul. Hornická a u městských lázní.        
Komise souhlasí s předloženým návrhem.

c) Předseda komise informoval členy o plánu výstavby Kruhový objezd na I/19 - odbočení 
k nemocnici. Byla předložena PD k nahlédnutí, kde bylo diskutováno s místostarostou města 
o umístění křižovatky a napojení na komunikaci do MČ Slavkovice a případného obchvatu 
Radňovic. Komise souhlasí s předloženým návrhem.



d) Předseda komise informoval členy o požadavku prodiskutování DZ na ul. Malá, ul. Mar-
šovská a ul. Brněnská na autobusovém nádraží.

- DZ (B2 s dodatkovou tabulkou) na ul. Malá, bylo konstatováno, že by mohla být DZ pře-
hlédnutá při příjezdu od viaduktu. DZ B2 na ul. Malá byla pootočena pro lepší viditelnost.

- DZ a VDZ na ulici Maršovská, dopravní značení DZ B21a, spolu s návrhem nové středové 
dělící čáry je ve správě SÚS Kraje Vysočina. Vznikl by dlouhý úsek, kde při jízdě pomalého 
vozidla by mohlo docházet k narušení plynulosti a bezpečnosti dopravy.

- Dz B1 (zákaz vjezdu všech vozidel + dodatková tabulka – smluvní přepravci)  na autobu-
sovém nádraží ul. Brněnská. Správce ZDAR a.s.. Rozšíření možnosti vjezdu do prostoru ná-
draží z důvodu výběru zásilek umístěných v úložných boxech není vhodné. Úložné boxy jsou 
primárně určeny pro dojíždějící autobusy.

e) Zóna přednost zprava a změny v DZ lokality Nad Městem a Brožkův kopec 
projednáno a schváleno v bodě 2) písm. a).

Komise se navrhuje: 

- řešit DZ  P6 (stop) na ul. Vlachovická u zastávky, nahradit DZ  P4 (dej přednost v jízdě)

- označit ul. Žďárskou nad železnicí DZ B4 (3,5t) mimo dopravní obsluhu

- zrušit nebo opravit dřevěnou čekárnu na ul. Vlachovická nad nemocnicí

- nechat označit výšku viaduktu, vymezit pro chodce VDZ pruh pro chodce pod viaduktem

- rozšířit místo pro stání na místě vyhrazeném pro invalidy u staré pošty

- ul.Malá prodloužit chodník pod č.p. 1299, případně propojit od ul.Drobného okolo č.p. 1298

- upravit DZ vjezdu na Vratislavovo nám. při omezeních dopravy (je omezeno, ne uzavřeno)

- drobné rozšíření stezky za Medinem o travnatý pás pro lyžařské stopy

- příští zasedání komise na 13.11.2024

Komise žádá do příštího jednání o přípravu podkladů k vyhodnocení provozu a efektivity:

- radarů

- městské policie.

Upozornění: 
Výstupy  z  komise  jsou  jen  jedním z  podkladů  pro  rozhodování  rady  města  a  konečná 
rozhodnutí rady města se tak mohou lišit. 

Dne: 04.09.2024
Zapsal: Zdenek Haller
Schválil: Martin Junek


